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Slovo starosty
Dostává se Vám do rukou první letošní číslo Poříčského zpravodaje. V sou-
časné podobě začínáme již desátý rok. Za tu dobu si toto periodikum zís-
kalo své stálé čtenáře. Máme informace, že zpravodaj rádi čtou třeba naši 
rodáci, kteří již dlouho ve Velkém Poříčí nežijí, ale o dění v obci se stále 
zajímají. Velkou výhodou dnešní doby je, že si ho mohou přečíst kdekoliv 
na světě pomocí internetových stránek.
Jaký byl rok �011? Tuto otázku jsem si položil i v projevu k novoroční-
mu ohňostroji. Byl takový nějaký zvláštní. Z jedné krize jsme se dostali  
a do další vstupujeme. Myslím si však, že by nás média nemusela masírovat 
katastrofickými scénáři.
Jaký bude rok �01�? Žádné pěkné vyhlídky nás zřejmě nečekají. Zdražová-
ní, snížení příjmů, větší nezaměstnanost. Bohužel to je realita a všichni se 
této situaci musíme přizpůsobit. V osobním a rodinném životě a samozřej-
mě i v „životě obecním“. Výdaje musíme přizpůsobit sníženým příjmům, 
některé investiční akce musejí počkat, až přijdou léta hojná. Světlem na 
konci tunelu by mohl být již rok �013 - ovšem za předpokladu, že parla-
ment a vláda schválí nový zákon o rozpočtovém určení daní, kde by byla 
odstraněna diskriminace obcí a měst s počtem obyvatel 1až 10 tisíc.
Věřím však, že i přes nepříznivé výhledy prožijeme rok �01� ve spokoje-
nosti. Přeji všem hodně zdraví, osobní a rodinné pohody a naplnění všech 
přání, které jste si předsevzali.

Josef Král

Poznámka:
U nás na Úřadu městyse jsme na kritiku všeho druhu zvyklí. Proto nás 
hned po Novém roce mile zaskočil mail, který zde nezměněný otiskujeme. 
Děkujeme.

Dobrý den,
v novém roce musím na obecní úřad a hlavně na jeho zaměstnance zaslat 
nějakou tu chválu.
Při ohňostroji jsem velmi ocenil projev našeho pana starosty. Jeho věcný popis 
situace, ve které se nacházíme, ale i zároveň optimistický náhled na budouc-
nost a nutnost přizpůsobit se dané situaci a ne se uchylovat k populistickým 
opatřením a dluhům, byl opravdu státnickým projevem. Srovnatelným s pro-
jevem pana prezidenta.
Ohňostroj se také velice vydařil.
Také si dovoluji pochválit zaměstnankyně u přepážky, vždy jsou příjemné, 
usměvavé a snaží se maximálně vyjít vstříc. To mi potvrdila i paní z Nového 
Města nad Metují, se kterou jsem šel vyřizovat před nějakým časem ověřo-
vání listin. Byla z toho velmi mile překvapena. Říkala, že s tak příjemným  
a vstřícným přístupem se na jiných úřadech ještě nesetkala.
Máme to štěstí, že v naší obci má většina voličů zdravý rozum a nepodlehli 
planým populistickým slibům a volili dle zdravého správného rozumu.
Nevím, jestli je to běžné, že Vás někdo chválí, spíše v této době lidi nadávají, 
stěžují si a remcají, ale opravdu si chválu zasloužíte.
 
Děkujeme za Vaši práci a přejeme mnoho úspěchů v novém roce.

Jiří Kratochvíl
Pavla Kratochvílová

Výtah z usnesení ze zasedání rady městyse
Rada schválila:
■ Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene se spol. Telefó- 
 nica Czech Republic, a. s. na podzemní komunikační vedení
■ Mandátní smlouvu na zajištění autorského dozoru při realizaci stavby 
 Infrastruktura Nad Svahem SO-01 Komunikace a chodníky v roce  
 �01� s firmou Proxion s. r. o. Náchod

■ Smlouvu o dílo na zhotovení projektu stavby a autorském dozoru na 
 akci Chodník Žďárecká a akci Chodník v ul. Za Sokolovnou ve Velkém 
 Poříčí
■ Fin. příspěvek ve výši 5 tis. Kč mateřskému centru Knoflíček
■ Dodatek č. 1 ke Smlouvě o nájmu pozemku s Aeroklubem Hronov,  
 který upravuje p. č. pronajatých pozemků
■ Firmu Urbania Moravany na dodávku označení ulic ve Velkém Poříčí
■ Směrnici pro odpisování dlouhodobého majetku v účetní jednotce 
 Městyse Velké Poříčí včetně jeho rovnoměrného způsobu odepisování
■ Pořádání ohňostroje 1.1.�01� za cenu 73 tis. Kč + DPH
■ Smlouvu o právu provést stavbu s p. C. M., Hronov
■ Výměnu kotlů v MŠ
■ Výsledek výběrového řízení a uzavření smlouvy o dílo na akci „Oprava 
 střechy č.p. 3�0 Velké Poříčí - �. etapa“ s firmou TESMEN s.r.o.
■ Uzavření Smlouvy s KÚ o poskytnutí účelové neinvestiční dotace  
 v požární ochraně pro náš SDH na rok �011
■ Uzavření dodatku ke smlouvě s Agroprojekcí Litomyšl na provedení 
 změny v PÚR na akci Metuje, Velké Poříčí, úsek od mostu u staré školy 
 po hranice katastru s Hronovem
■ Odměny ředitelům PO
■ Přemístění informačních vývěsek skautů a druhé vývěsky (TJ, pohřeb- 
 ní služba, ČSSD) na jiné místo na náměstí

Výtah z usnesení ze zasedání zastupitelstva 
Schváleno:
• Rozpočtové provizorium na 1. čtvrtletí roku �01� do doby schválení 
 řádného rozpočtu
• Rozpočtové opatření č. 6/�011
• Dodatek č. � k obecně závazné vyhlášce č. �/�009 o poplatku za komu- 
 nální odpad
• Likvidaci majetku PO ZŠ Velké Poříčí, okr. Náchod dle předloženého  
 soupisu
• Nákup pozemků pod cyklostezkou – p.č. 1709,1710/1 a 1710/3 od  
 Aeroklubu Hronov, občanské sdružení za cenu 14 700,- Kč
• Uzavření Smlouvy o dílo s firmou QUARTUS, s.r.o. Praha 7 na přípra- 
 vu Strategického rozvojového plánu obce za cenu 56 tis. Kč bez DPH  
 a zařazení do rozpočtu na rok �01�
• Návrh Výzvy k předložení nabídek na akci „Revitalizace náměstí Velké 
 Poříčí“ a pověřuje RM  zahájit VŘ v souladu s pravidly poskytovatele 
 dotace

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
• Informaci o plnění usnesení
• Zprávu finančního a kontrolního výboru
• Informaci o možnosti založení místní akční skupiny a pravidla 
 činnosti
• Informaci o možné spolupráci s MP Hronov
• Informaci o přípravě II. etapy protipovodňových opatření
• Termíny konání jednání zastupitelstva v roce �01�

Odpadové hospodářství
Připomínáme občanům Velkého Poříčí, že měli za povinnost zaplatit popla-
tek za odvoz komunálního odpadu pro tento rok do 31. ledna �01�. Pokud 
tak ještě někdo neučinil, je třeba toto napravit obratem, neboť popelnice 
nebudou od února bez nové svozové známky vyváženy. Ještě upozorňu-
jeme, že poplatek za komunální odpad je povinný ze zákona č. 185/�001 
Sb. o odpadech. Nevyplatí se poplatek ignorovat, neboť obec v tomto pří-
padě vymáhá poplatek soudní cestou, což se neplatiči několikanásobně 
prodraží. 
Dále děkujeme všem občanům, kteří pečlivě třídí odpad a udržují pořádek 
v našem městysi.
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Poruchy plynu, dodávky vody nebo elektrické energie
Upozorňujeme občany, aby v případě poruch plynu, dodávek vody či elek-
trické energie kontaktovali přímo dodavatele. Pro lepší orientaci předklá-
dáme pohotovostní linky:

RWE pohotovost plyn             1�39

Česká energetika 840 850 860

VAK Náchod 491 419 ���

Psi, pejsci, hafani,…
Upozorňujeme všechny držitele psů, že poplatek za svého hlídače či maz-
líčka je nutné uhradit do konce měsíce března na úřadě městyse. Mnoho 
majitelů psů zapomíná, že od věku tří měsíců zvířete jsou podle zákona 
povinni tento poplatek uhradit. Dále připomínáme povinnost majitelů 
uklízet po svém pejskovi výkaly. Za nesplnění těchto povinností může být 
vyměřena pokuta až do výše �0 000,-Kč. 

Ztráty a nálezy
Našla se černá kabela - obsahem jsou brýle, peněženka, šiška a kapesní-
ky. Dále se našly �ks inzulínových per. Majitelé si nalezené věci mohou 
vyzvednout na úřadu městyse.

Změny při vydávání občanských průkazů - elektronický 
občanský průkaz
Od nového roku vstupuje v platnost novela zákona o občanských průka-
zech, která s sebou přináší řadu podstatných změn. Zásadní změnou je 
začátek vydávání elektronického občanského průkazu (eOP). Ten by měl 
sloužit v budoucnosti pro rychlejší komunikaci občana s orgány veřejné 
správy.
Budou se vydávat dva typy elektronických OP. První bude obsahovat pou-
ze strojově čitelné údaje a bude vydáván bez správního poplatku a druhý 
typ bude obsahovat strojově čitelné údaje a dále kontaktní elektronický 
čip. Za tento typ dokladu bude občan při vydání hradit správní poplatek 
500 Kč. Oba doklady budou vydávány s platností na 10 let.
Do kontaktního elektronického čipu bude v současnosti možné zapsat pou-
ze el.podpis na základě zákona č. ��7/�000Sb. o elektronickém podpisu.
Další změnu doznaly i povinné a nepovinné údaje zapisované do občan-
ského průkazu - ruší se zapisování povinných údajů - omezení způsobi-
losti k právním úkonům, zbavení způsobilosti k právním úkonům, zákaz 
pobytu, rodné příjmení. Také již nebude možné zapsat na základě žádosti 
občana nepovinné údaje – děti, manžel/partner. Dále má občan možnost 
sdělit, že si nepřeje zapsat údaje o rodinném stavu nebo partnerství a tento 
údaj poté nebude v jeho dokladu zapsán.

Děkujeme, že dáváte odpadům druhou šanci.

Napojte se 
na recyklaci!
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Podání žádosti o eOP bude nově od začátku roku možné podat pouze na 
úřadu s rozšířenou působností a to v rámci celé České republiky. Také bude 
možné si nový eOP vyzvednout na kterémkoliv úřadu s rozšířenou působ-
ností. Vzhledem k tomu, že občan nebude dokládat k žádosti fotografie 
- ty budou pořizovány přímo úředníkem na přepážce, nebude tak možné 
podávat žádost i na matričních úřadech, jako tomu bylo doposud.
Další změnou, kterou novela přináší je možnost vydání eOP i občanovi 
mladšímu 15 let za správní poplatek 50 Kč, s dobou platnosti na 5 let.
Nově se také zavádí tzv. BOK, který je obdobou PINU u platebních karet. 
BOK si zvolí občan sám při převzetí nového eOP, je složen ze 4 - 10 číslic  
a slouží k větší ochraně držitele eOP před zneužitím OP při jeho ztrátě. 
Tento BOK bude možné v případě potřeby měnit.
Vzhledem ke všem nově zaváděným změnám očekáváme v začátku roku 
zvýšený zájem ze strany občanů, proto znovu upozorňujeme na možnost 
internetového objednání na pracoviště EO, OP a CD kde si občan může 
zvolit den i hodinu, kdy bude jeho žádost vyřízena. Aplikace je přístupná 
na internetových stránkách města Náchod.

za odbor správní Bc. Hana Horáková,
Městský úřad Náchod

Rozšíření pracovní doby Občanské poradny Náchod 
Občanské poradenské středisko, o.p.s., které provozuje Občanskou poradnu 
v Náchodě od roku �004, nově rozšiřuje její otevírací hodiny pro veřejnost. 
K tomuto kroku bylo přistoupeno zejména z důvodů zvýšeného zájmu osob 
v náročných životních situacích o bezplatné sociálně-právní poradenství. 
Občanská poradna Náchod za dobu své existence pomohla celé řadě spo-
luobčanů v různých životních situacích. Od počátku roku do listopadu 
�011 byla služba poskytnuta �73 klientům zejména s problémy v oblastech 
dluhové problematiky, rodinných a majetkových vztahů, ale také bydlení, 
ochrany spotřebitele atd. 
Právě proto, že se Občanská poradna Náchod stala stabilní součástí sociální 
pomoci všem občanům Náchodska, rozšiřujeme její otevírací hodiny na 
pondělí (8:00-17:00) a úterý (8:00-15:00). 
Odborné poradenství slouží zejména sociálně potřebným lidem, kteří 
se nemohou zorientovat v nezvyklé životní situaci nebo se s ní vyrovnat,  
a proto potřebují pomoc odborníka. Poradna nabízí konzultace v oblastech 
rodinného a dluhového poradenství, životních krizí, bytového poradenství, 
zaměstnaneckých vztahů, ochrany spotřebitele a dalších. Služba odborného 
poradenství je pro každého klienta bezplatná, nezávislá a důvěrná. 
Občanské poradenské středisko, o.p.s. realizuje svoji činnost již od roku 
1999. V současné době se jedná o programy: Odborné poradenství, Dobro-
volnická informační kancelář, Program prevence a Program vzdělávání. 
Kontakt: 
Občanská poradna Náchod, Hálkova 43�, tel: 498 500 357, 
e-mail: opnachod@ops.cz. 

Bc. Jan Haisman, PR pracovník, 
498 500 351, pr@ops.cz

Občanské poradenské středisko, 
o.p.s. Veverkova 1343/1 
500 0� Hradec Králové 
http://www.ops.cz tel: +4�0 498 500 357

Informace pro občany:
Výplata dávek hmotné nouze, dávek pro zdravotně postižené 

a příspěvku na péči přechází
od 1. 1. 2012 na Úřad práce v Náchodě, Kladská 1092.

Od 1. 1. �01� Městský úřad Náchod již nebude tyto agendy vykonávat.

Podrobnější informace najdete na adrese: 
http://socialnireforma.mpsv.cz
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Až nás bude bolet zub
Rozpis služeb stomatologické lékařské pomoci okresu Náchod 
na únor �01� a březen �01�
 

Ordinační hodiny: sobota, neděle a svátek 8 -12 hod.
 �8. a �9. 1.  MUDr. Hana Jelenová, Denisovo nábřeží 665, Náchod
 4. a 5. �.  MUDr. Kučerová Michaela, Komenského 48, 
  Nové Město nad Metují 
 11. a 1�. �.  MUDr. Petr Juran, Komenského čp. 10, 
  Nové Město nad Metují 
 18. a 19. �. MUDr. Anna Klikarová, Náměstí ČSA 69, Hronov
 �5. a �6. �. MUDr. Jan Klímek, Českých bratří 407, Náchod 
 3. a 4. 3.  MUDr. Miroslava Jirmanová, Komenského čp. 48, 
  Nové Město nad Metují 
 10. a 11. 3.  MUDr. Jana Malíková, Denisovo nábřeží 665, Náchod
 17. a 18. 3. MUDr. Hana Matoušová, Komenského 134, 
  Nové Město nad Metují 
 �4. a �5. 3.  MUDr. Svatava Olšarová, Komenského čp. 48, 
  Nové Město nad Metují 
 31. 3.  MUDr. Eliška Pištorová, Komenského 48, 
  Nové Město nad Metují 
 1. 4.  MUDr. Eliška Pištorová, Komenského 48, 
  Nové Město nad Metují 

Štědrým večerem zněla od vánočního stromu hudba
Tradičně po bohaté sváteční večeři opustila část členů Žesťové harmonie 
z hronovské ZUŠ štědrovečerní pohodu a teplo domova, aby se svým kapel-
níkem Milošem Meierem již tradičně zahráli na velkopoříčském náměstí 
u vánočního stromu a zpříjemnili tak místním občanům sváteční pohodu 
nejhezčího dne v roce.

Oblastní inspektorát práce
Říční 1 195, 501 01 Hradec Králové
Telefon: 495 �17 494
E-mail: hradec@oip.cz

Poradenská a konzultační činnost ve věci pracovních vztahů 
a podmínek:
1. na Úřadě práce ČR, pracoviště Náchod, Kladská ul. 109�:
 3. poschodí, dveře vpravo
 pondělí 9.00 - 15.30 hodin
 Ing. Dus Luboš
 Ing. Grim Kamil

�. na Oblastním inspektorátu práce v Hradci Králové:
 telefon 495 �17 494
 pondělí 8.00  -  17.00 hodin
 středa 8.00  -  17.00 hodin

KULTURA

I přes nepříznivé, deštivé počasí přilákal koncert na sedmdesát posluchačů, 
kteří opustili rozzářené obrazovky svých televizorů a vydali se po bohaté 
večeři provětrat a poslechnout si známé a vánoční melodie v podání hro-
novských hudebníků. Všichni si ale pochvalovali, že je koncert donutil po 
bohaté hostině rozhýbat ztuhlé tělo na čerstvém vzduchu, a i když počasí 
nebylo zrovna ideální, tak po vystoupení odcházeli spokojeni někteří zpět 
do vyhřátého domova a zbytek na půlnoční mši do místního kostela.

jim

Městys vstoupil do nového roku s optimismem 
a velkolepým ohňostrojem
V neděli v podvečer, první den nového roku, se do městyse na náchodsku 
i přes mlhavé a deštivé počasí začaly sjíždět a scházet davy lidí ze širokého 
okolí, aby zhlédly tradiční velkolepý ohňostroj, který byl již sedmý v pořadí 
a jehož tradice byla zahájena v roce �006, kdy tato obec oslavovala patnácté 
výročí od osamostatnění. Před zahájením byli příchozí pod kostelem vítáni 
a byl jim na zahřátí nabízen teplý čaj, pro neřidiče s přídavkem rumu, který 
připravili a zdarma nabízeli místní hasiči. Úderem sedmnácté hodiny si vzal 
slovo starosta Josef Král, který všechny přítomné přivítal a popřál jim vše 
nejlepší do právě začínajícího roku. Připomenul též, že uplynulý rok nebyl 
přímo ideální, ale že obec většinu ze svých plánů splnila. Zároveň řekl, že 
nastávající rok bude v oblasti investic obzvláště těžký, jelikož je připravová-
na řada reforem a škrtů, které mnohé investiční akce opět zbrzdí. „Je třeba 
ale koukat do budoucnosti s optimismem a nepodléhat černým scénářům, 
které se denně šíří médii. Celé vedení městyse vstupuje do nového roku též 
s optimismem a občané nemusí mít strach, že by jim nebyly poskytnuty 
veškeré služby, na které byli doposud zvyklí“ zdůraznil v přivítání starosta. 
Na závěr všechny pozval k zhlédnutí ohňostroje, na který se zde sešli.
Tím nastala všemi očekávaná chvíle, kdy se nebe nad městysem rozzáři-
lo spoustou pestrobarevných rachejtlí, které byly odpalovány do rytmu 
doprovodné hudby. Přes tisícovku přihlížejících, kteří zaplnili prostor 
v okolí základní školy a přilehlé ulice, s údivem sledovali desetiminutovou 
světelnou show, která svou pestrostí opět předčila ty předešlé. Po odpálení 
poslední rakety bylo slyšet z rozcházejícího se davu jen samá slova chvály.

jim

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA r. �01�
Vážení občané, milí příznivci a přátelé
V sobotu 7. 1. �01� se rozběhlo již po dvanácté sedm skupinek TŘÍ KRÁLŮ 
po naší obci, aby popřály štěstí, zdraví a dlouhá léta všem našim občanům. 
Zároveň poprosily o finanční dar. Děkujeme Vám, že i letos jste je přijali  
a přispěli i drobným darem na tuto charitativní akci. 

koledníci a doprovod vybraná částka
1. skup. 
Josef Daleký, Jan Máslo, Jaroslav Ruider, David Štěpán 3 463,- Kč
2. skup. 
Michal Novák, Lukáš Zeman, Ota Jansa, Jana Térová � 855,- Kč

Tichá vzpomínka
Vzpomeňte s námi. 19. ledna tomu bylo 100 let, kdy se narodil 
pan Karel Valena, dlouholetý občan Velkého Poříčí.
Zemřel �. května 1989. 

Hanka Moravcová /Valenová/
s rodinou
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3.skup. 
František Škvrna, Dušan Krpeš, René Zvoníček, 
Mgr. Josef Maršík 4 981,- Kč
4.skup.
Adélka Nováková, Péťa Lof, Jakub Hlávka, Michal Cvejn  3 687,-Kč
5. skup. 
Anežka Térová, Jana Mrkousová, Marek Nýč, Anička Térová 1� 063,- Kč
6. skup. 
Dominika Paulová, Lucka Semeráková, Mája Šimková, 
Věra Šimková 4 034,- Kč
7. skup. 
Anička Lofová, Jakub Tóth, Vojta Vajsar, Zuzka Hanzlová 7 183,- Kč
V Hronově a Zbečníku koledovaly ještě naše děti Josef Tér, Petr a Pavel 
Pacnerovi a Marek Gubani, Šimon Marek a Míra Málek doprovázené  
pí Marii Hajnou a p. Janem Matouškem. 
Sdružení Česká katolická charita DĚKUJE těmto malým skautům, jejich 
vedoucím i všem ostatním dětem, vedoucím skupinek i Vám všem, kteří 
jste se prostřednictvím této akce zapojili do pomoci lidem v nouzi. 

Věra Šimková

Přechod v Malé Čermné
Mnoho občanů se nás ptá na používání tohoto přechodu, který byl v roce 
�011 otevřen pro osobní auta. Bohužel jenom pro obyvatele Hronova a Ku-
dowy Zdroj. Šíří se také fámy, že tam Poříčáci nemohou projíždět, protože 
jsme finančně nepřispěli na výstavbu přechodu. Nevíme, kdo takové bludy 
roznáší. Není to pravda. 
Pro vysvětlení celé situace otiskujeme článek z hronovského zpravodaje, 
kde je vše dost podrobně popsáno.

Ptáte se ….
Jaký režim je na přechodu v Malé Čermné?
Režim přechodu se nijakým způsobem nezměnil!! Jedná se o přechod na 
turistické stezce. Jen místní obyvatele, mohou využít místní komunikaci 
vedoucí ke státní hranici. Po dokončení a kolaudaci poslední etapy projektu 
cyklotras, kam také patřila rekonstrukce ulice Knáhlova v Hronově a Stře-
ziny v Žabokrkách k firmě Tamadex, je zde režim určen dopravním znače-
ním na naší místní komunikaci dle projektu. Stejné značení je na hraničním 
přechodu Česká Čermná – Brzozowie (část Kudowy Zdroj), kde byly také 
přístupové komunikace opraveny a vystavěny za pomoci finančních pro-
středků EU. Je zde také umístěna dopravní značka B11 - Zákaz vjezdu všech 
motorových vozidel s dodatkovou tabulkou – MIMO OBYVATEL ČESKÉ 
ČERMNÉ A KUDOWY ZDROJ. V našem případě je dodatková tabulka 
MIMO OBYVATEL HRONOVA A KUDOWY ZDROJ. Malá Čermná je 
součástí města Hronova, stejně jako Brzozowie je součást gminy Kudowa 
Zdroj. Hraniční přechod stále funguje a jeho součástí je nově vybudovaná 
cyklotrasa. Přechod je v Schengenském prostoru a na základě Schengenské 
dohody zde mohou překračovat hranice občané smluvních států na kte-

rémkoliv místě, aniž by musely projít hraniční kontrolou. Samozřejmě, že 
všechny osoby musí mít průkaz (OP nebo cestovní pas), kterým prokáží 
svoji totožnost. To se týká i dětí. Již neexistují žádné doložky k cestovním 
dokladům jako tomu bylo dříve. Navíc se v tomto roce (k 30. 6. �01�) mění 
i možnost cestovat s dětmi, které jsou uvedeny pouze v cestovním pase 
rodičů. Mladším dětem je možné nechat vystavit cestovní pas nebo občan-
ský průkaz s platností 5 let.
Každý den zodpovídáme dotazy, proč je režim na místní komunikaci, která 
vede do Polska, upraven tak, že tam mohou motorovými vozidly vjíždět 
jen obyvatelé měst Hronov a Kudowa Zdroj. Tak to bylo dohodnuto s part-
nery projektu v roce �009 s tím, že jsme přihlédli k vyjádřením osadní-
ho výboru, obyvatel Malé Čermné, dopravního inspektorátu a cizinecké 
policie ČR. Na komunikaci vedoucí k hranici bude na jaře ještě doplněno 
barevné značení cyklotrasy.
Někteří z Vás jistě viděli značně zkreslenou reportáž na ČT, kde naše 
vysvětlení bylo účelově zkráceno a nebylo hlavním tématem. Nechci na to 
více reagovat, každý si obrázek asi udělal. Každý snad pochopí, že režim 
komunikace slouží hlavně občanům v Malé Čermné, kterým se cesta do 
Náchoda značně zkrátí a v zimním období ulehčí. Hronováci jedoucí do 
Kudowy na tržnici, či dále směrem na Klodzko pojedou normálně po hlav-
ním tahu, je to určitě rychlejší. 
Pokud bych se měl vrátit na začátek celého zamýšleného projektu cyklotras, 
který byl realizován ve třech etapách, je třeba zmínit, že se také počítalo  
s dokončením cyklostezky až Na Mýto, s propojeníím cyklotras z Velkého 
Poříčí přes letiště směrem na Žďárky, z Vysoké Srbské do Žďárek a také 
s cestou ze Žďárek přes Doly do Pstražné, kde budou kolegové z Kudowy 
pokračovat. Jak to dopadlo a kteří partneři se k projektu postavili čelem, je 
jistě vidět v terénu!!
Už jsme si vyslechli mnoho připomínek, urážek a dalších poznámek 
k režimu na přechodu v Malé Čermné. Jsou vždy od lidí, kteří nikdy nepři-
šli do styku s financováním z EU, nikdy žádný projekt nedovedli do úspěš-
ného konce, dokáží jen kritizovat.
Nenecháme špinit čtyřletou práci všech těch, kteří se na projektech podíleli. 
Součástí různých etap cyklotras a cyklostezek v Kladském pomezí  jsou 
města Kudowa Zdroj, Náchod, Nové Město n. Metují, Hronov, obce Vysoká 
Srbská, Česká Čermná, městys Velké Poříčí. A byla oslovena další města  
a obce, která se z různých důvodů, bohužel, nepřipojila. Projekty do naše-
ho regionu přinesly finanční prostředky přesahující čtvrt miliardy korun. 
Nespletl jsem se, ano přes �50 000 000 Kč!

Ohlédnutí za vánočním koncertem
Na konci listopadu nás přijeli navštívit malí muzikanti z polické ZUŠ. Pod 
zkušeným vedením pana učitele Josefa Fialy nám děti předvedly část svého 
bohatého repertoáru. Kromě klasických vánočních písní jsme se zaposlou-
chali do známých melodií českých pohádek. Jenom škoda, že přišlo vel-
mi málo posluchačů. Nebylo snadné tyto muzikanty sehnat, protože jsou 
v předvánoční době dosti vytíženi a osobně mne velmi zamrzelo, že jsem  
u nás v Poříčí viděla nejméně posluchačů ze všech jiných koncertů, kde tyto 
děti vystupovaly (je nutné dodat, že v Polici jsou jejich koncerty beznadějně 
vyprodány). Doufám tedy, že další adventní nebo jiné koncerty přinesou 
větší ohlas a společenský sál bude naplněn „kulturněchtivými“ posluchači. 

Kateřina Šrůtková

Tradiční vánoční cinkání navodilo vánoční atmosféru
I když počasí předvánoční období moc nepřipomíná, tak ve středu odpo-
ledne ustalo alespoň mrholení a to byl čas na to, aby děti blížící se Vánoce 
připomněly obyvatelům městyse svým tradičním „Vánočním cinkáním“, 
které již několik let pořádá místní mateřská škola. Do akce se připojila  
i základní škola, jejiž žáci zahájili program na náměstí hrou na flétny a pro-
dejem vlastnoručně vyrobených předmětů, které se prodávaly za symbolic-
ké ceny. Celý výtěžek přispěje na nové vyučovací pomůcky. Na zahřátí byl 
pro prokřehlé občany připraven čaj, ale i něco ostřejšího. Mezi tím vyšel od 
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mateřské školy průvod dětí se zvonečky a světýlky na své tradiční „Vánoční 
cinkání“. Celý průvod prošel městysem a jeho pouť skončila na náměstí  
u vánočního stromu, kde se k dětem z mateřské školy přidaly ještě děti ze 
ZŠ a společně zahrály a zazpívaly pásmo vánočních písní. Děti tak mile 
zpříjemnily předvánoční shon a vystoupení mělo u publika velký úspěch. 
Po vystoupení byl ještě pro zkřehlé diváky, ale i děti připraven teplý čaj 
nebo svařené víno – po kterém se jen zaprášilo, pak ještě byla možnost 
chvilku si popovídat se známými a potom vzhůru do dalších předvánoč-
ních příprav.

jim

Advent v knihovně
Předvánoční období jsme si připomněli v naší knihovně povídáním  
o adventu a Vánocích. Se žáky 1. – 5. ročníků ZŠ jsme si společně vyprávěli 
o adventních nedělích, významných patronech, kteří se narodili koncem 
listopadu a v prosinci (sv. Ondřej, sv. Barbora, sv. Mikuláš a sv. Lucie) a dále 
o narození, životě a smrti Ježíše Krista. Děti zaujalo zejména tajemství zmi-
zení Kristova těla a s ním spojené unikum turínského plátna. Někteří žáci 
správně tipovali, že jedna z těchto kopií je uložena v blízkém benediktín-
ském klášteře v Broumově. Děti s radostí hovořily o zimních radovánkách, 
o tom, jak společně s rodiči tráví Vánoce a ty starší si připomněly, co měly  
v raném dětství na Vánocích nejraději.  
V podvečer 1�. prosince nás navštívila paní dr. Eva Koudelková, známá spi-
sovatelka, která uvedla velmi zajímavou besedu “Čtení o českém koutku“. 
Autorka v knize popisuje příhraniční oblast Kladska, tu část země, která je 
podle jejích slov jejímu srdci nejbližší. Paní Koudelková kromě četby úryv-
ků ze svých knih vyprávěla o milovaném kraji a vzpomínala na dnes již 
téměř neexistující vesničky.

Knihovna městyse Velké Poříčí vyhlašuje soutěž o nejlepší povídku (věk 
autora není omezen). Zájemci mohou vybírat z těchto témat:
1. Za hranicemi fantazie
�. Jedinečné probuzení
3. Stálost a proměny života
4. Nerozlučné přátelství

Povídky je možné zasílat do konce března elektronicky na e-mail knihov-
na@velkeporici.cz  nebo odevzdat v knihově (možno i v písemné podo-
bě, pokud bude písmo dostatečně čitelné). Maximální rozsah 1 strana A4. 
Výherce bude odměněn.

Kateřina Šrůtková

Vážení spoluobčané, 
na sklonku minulého roku jsem vyslechl dvě zajímavé přednášky. S jejich 
stručným obsahem bych chtěl v tomto svém příspěvku seznámit ty z Vás, 
kteří se o tato témata také zajímají a přednášek se nemohli sami z různých 
důvodů zúčastnit. 

Přednáška RNDr. Daniela Nývlta o Patagonii v sobotu 3. 12. 2011
V sále nového Obecního domu se konala již třetí přednáška našeho býva-
lého občana, který při svém geologickém putování do Antarktidy navštívil  
i tuto oblast jižní Ameriky. Západní část Patagonie a Ohňové země (s po-
hořím Jižní Kordillery, vrchol Monte Darwin �488 m) se nalézá na úze-
mí Chile, letecké spojení tam je do Punta Arenas, asi stotisícového centra 
tohoto regionu. Domy jsou zde bez izolace, v místě je dostatek levné naf-
ty i zemního plynu pro vytápění (pozn. přednášejícího – při zdražení jen  
o 4% došlo ve městě k mohutným demonstracím, stávkovalo se a stavěly 
se barikády. Naši politici mají velké štěstí, že máme jinou mentalitu. Přesto  
i trpělivost našich občanů s nezodpovědnými politiky možná brzy dosáhne 
své meze). Ve městě je přístav pro tankery, námořní a rybářské lodě (Chile 
zaujímá v rybolovu 3. místo na světě). Je tu i přístav vojenského námoř-
nictva, exportuje se ropa, ovčí maso a vlna. V Národním parku Torres del 
Paine je jezero Lago del Toro. Jsou tu ledovce se splazy a ledovcovými jeze-
ry, většina ledovců ustupuje. Viděli jsme obrázky zajímavé květeny, zvířat  
i ptáků z této oblasti, také kolonii tučňáků. Mezi Patagonií a Ohňovou zemí 
je Magellanův průliv o délce 583 km a šířce 3 – 50 km, kterým prvně pro-
plul v r. 15�0 portugalský mořeplavec Fernando de Magalhaees, který má 
také v Punta Arenas svůj pomník. V Patagonii jsou letní teploty přes den 
do + �0 st. C, v noci do 1� st. C. V zimním období je přes den cca + 5 st. C, 
v noci teplota neklesá pod bod mrazu a zimy bývají  bez sněhu. Proto je tato 
oblast vhodná pro celoroční chov dobytka bez ustájení.
Další letecké spojení s Patagonií je do města Rio Gallegos a do Ohňové 
země na jihu do města Ushuaia, obě města jsou na území Argentiny. Argen-
tina v minulosti obsadila některá území Chile (např. východní část Ohňové  
země). Při obsazování britských ostrovů Falklandy (Malvíny) však narazili 
na tvrdý odpor Velké Británie a ta v krátké válce Argentince vyhnala (na 
Argentinské straně bylo asi �500 padlých vojáků, ztráty na britské straně 
40 vojáků). Pro Brity to je velmi strategické území pro výzkum Antarktidy. 
Jinak je souostroví vhodné pouze pro chov ovcí. Přítomným se přednáška 
líbila a nakonec odměnili RNDr. Daniela Nývlta potleskem. 
P.S.: Protože zeměpis byl mým oblíbeným předmětem, neodpustím si ještě 
některé údaje o obou státech:
Argentina je republika v jižním cípu jižní Ameriky mezi Andami a Atlant-
ským oceánem. Má rozlohu � 780 400 km� a žije tu 37 mil. obyvatel. Úřed-
ním jazykem je španělština. Hlavním městem je Buenos Aires, kde žije asi 
1/3 obyvatel. Nejvyšší horou země i kontinentu je Aconcagua (6959 m). 
Chovají se tu velká stáda skotu (55 mil. kusů) a početná stáda ovcí a koní. 
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Významná je těžba ropy (40 mil. tun) a zemního plynu (41 mld m3). Oba 
údaje jsou z r. �000.
Chile je dlouhý úzký pruh země od Peru a Bolivie na severu až po Ohňo-
vou zemi na jihu kontinentu mezi Andami a Tichým oceánem. Má rozlo-
hu 756 096 km� a žije tu asi 15 mil. obyvatel. Mluví se tu také španělsky. 
Nejvyšší hora Ojos del Salado je v Andách (6880 m). Hlavním městem je 
Santiago de Chile s 5,5 mil. obyvatel. Významným odvětvím hospodářství 
je těžba mědi (nejvíce na světě), dále jodu a ledku. V zemědělství to je chov 
ovcí, skotu a vepřů. Pro výrobu elektrické energie využívají zejména hyd-
roelektrárny (více než z 50 %). K Chile patří i Velikonoční ostrov v Tichém 
oceánu.

Přednáška P. Mgr. et Mgr. Marka O. Váchy PhD. na téma „Konflikt vědy 
a víry?“ v Přednáškovém sále Městského divadla Dr. Josefa Čížka v Nácho-
dě v neděli 18. prosince �011. Píši o tom proto, že jsme zvali P. Váchu na 
Farní den 10. září �011 při Setkání rodáků, bohužel se nemohl pro zane-
prázdnění dostavit. Na jeho přednášce v Náchodě byla proto také řada 
občanů z Velkého Poříčí, P. Vácha také často vystupuje v televizi Noe.
Stručně z obsahu přednášky:
Existence vědy se datuje od konce 17. stol., věda zkoumá vše, co se dá měřit 
a vážit v oblasti fyziky, chemie a biologie. Dnešní definice vědy: Soubor lid-
ského poznání, které pomocí pozorování, experimentů a hypotéz zkoumá 
zákonitosti hmotného světa. 
Věda neřeší svět umění, poezie, náboženství, ani Boha, který je mimo pro-
stor a čas, neboť věda na tyto obory nemá žádnou metrologii. Věda nemůže 
podat přímý důkaz Boha ani ho vyvrátit. Konflikt vědy a víry se datuje od 
r. 1859 s Darwinovou teorií o původu druhů. Stáří světa udává bible řádově 
v rozmezí 6 až max. �0 tisíc let, věda odhaduje stáří Země na cca 4,6 mld. 
let. V roce 1996 se ptá papež Jan Pavel II, zda je tato otázka správně polože-
na? Evoluce s vývojem a zánikem druhů je faktem. Bible není doslovný 
popis událostí, ale jako hraný film o skutečné události, kde si také režisér 
dosazuje své představy o ději. Kdy se co stalo nám říká dějepis, jak se to sta-
lo biologie a proč se tak stalo bible. Některé biblické události byly potvrze-
ny v archeologických nálezech. Bible dává zejména odpověď na otázku jak 
správně žít. Konflikt mezi vědou a vírou nadělal v minulosti hodně škody. 
Věda a víra jsou:
• nezávislé – věda zkoumá přírodu a teologové záležitosti víry. 
• Vztah dialogu – objevy vědy mohou být inspirací pro teology
• Vztah integrace
Jako lidé se můžeme pochlubit:
1. vědou – zkoumá přírodu, člověka, technické vymoženosti
�. uměním – jako hudba, výtvarné umění, poezie
3. mystikou – touha člověka po důležitých pravdách (víra) 
Vzájemně nejsou proti sobě, je to jen jiné vidění světa, Židé např. považují 
studium i tvůrčí činnost za modlitbu (mnozí významní vědci byli Židé). 
Jako křesťan se musím zajímat o svět kolem sebe a jako věřící také něco 
tvořit. 
Věda se může stát pro víru inspirací.
Díky vědě jsme si uvědomili nesamozřejmost existence člověka na Zemi. 
Dodnes nevíme, zda je život ve vesmíru náhoda anebo běžná věc. Při pro-
cházce přírodou se ptáme: proč to tady vzniklo? Věda ví asi jak, ale neví 
proč.
Uvědomujeme si podivné vlastnosti hmoty, generace nových druhů. Vědci 
říkají, že na Zemi vymřelo 99,9% organismů, to co zbývá, žije nyní. Stvoření 
pokračuje stále dál a není nikdy ukončeno. To také není proti víře.
Zázrak je to, co porušuje fyzikální zákony. Ale není zázrakem, když  
z obilného zrna vyroste celý klas? Nebo spojením dvou lidských bytostí se 
narodí nový, naprosto originální člověk? Molekulární genetika ví jak, ale 
neví proč. 
Z tohoto pohledu není rozpor mezi vědou a vírou, vzájemně se doplňují. 
Také řada nevěřících vědců se během let svého bádání dopracovala k víře, 
když objevovali úžasnou a nevyčerpatelnou rozmanitost existujících sku-
tečností. Proto se máme ptát, jak nás věda a umění může inspirovat pro náš 
duchovní život. Osobně jsem přesvědčen, že ještě nebylo překonáno pro-

hlášení starověkého filosofa: „Vím, že nic nevím. Ale mnozí nevědí, že nic 
nevědí“. Vnímavý člověk může stále v přírodě i v kosmu nad něčím žasnout. 
Jenom pozvedněme svůj zrak výše od regálů místních supermarketů.
 
Přednášku pořádala MO KDU-ČSL v Náchodě, P. Marka O. Váchu přivítal 
předseda KDU-ČSL i MO Náchod MVDr. Pavel Bělobrádek. Přednáškový 
sál byl jeho posluchači zcela zaplněn.

Ve Velkém Poříčí 13. ledna �01�
Václav Cvejn, kronikář

Výstava v Obecním domě
Ve dnech 19. a �0. listopadu �011 se konala ve společenském sále Obecní-
ho domu ve Velkém Poříčí výstava historických fotografií, pohlednic, map  
a dokumentů kladské obce Stroužné (něm. Straußeney, pol. Pstrążna). 
Nedílnou součástí výstavy byla výstava pohlednic sběratele Miroslava 
Čapka z Nového Města nad Metují. Pohlednice z jeho obdivuhodné sbír-
ky zobrazovaly obce po obou stranách hranice, dále vystavoval pohlednice 
přírodních a jiných zajímavostí. Výstavu zorganizovala Eva Pumrová za 
pomoci členů a sympatizantů sdružení Pumpa Malá Čermná. Nejvzácněj-
ším exponátem na výstavě byla 180 let stará kronika Letopisy evangelické 
křesťanské obce ve Stroužném pastora Ernsta Bergmanna zapůjčená ze 
sbírky rukopisů archivu ČCE v Praze. Legendární Letopisy byly nezvěstné 
od roku 1946, kdy byly za dramatických okolností přeneseny ze Stroužné-
ho na Mokřiny. Poté byly uloženy do trezoru hronovské spořitelny. Další 
osud Letopisů nebyl doložen.V roce �001 vypátral kroniku v Praze JUDr. 
Zdeněk Bíl z Náchoda, avšak informace o její existenci opět zapadla. Teprve 
na jaře letošního roku se opětovným pátráním podařilo existenci Letopisů 
potvrdit a zároveň je dostat do povědomí nejen bývalých kladských obyva-
tel, ale i historiků a archivářů. 
Dalším vzácným exponátem na výstavě byly ručně psané české modlitby 
katolického ritu ze Stroužného z roku 176�. Jejich majitelem byl Bohumil 
Mach, později rodina Martincova. Od ní se zřejmě modlitbičky dosta-
ly do muzea v Polici nad Metují a to před konáním Národopisné výstavy  
v Praze v roce 1895. Zajímavosti na výstavě - bylo možné zhlédnout a pro-
listovat si Orstfamilienbuch Straußeney - publikaci výpisů strouženských 
evangelických matrik autora Ditmara Kühne. Tato vynikající pomůcka pro 
pátrání po předcích je k dispozici v Hronově v evangelické modlitebně  
u pana faráře Michala Kitty a ve Stroužném u paní Wiolety Suzańske  
(z rodu Zwikirsch). Dále bylo možné zhlédnout víceméně konečné znění 
publikace Gesammelte Erinnerungen Jakobowitz/Wachtgrund autora pana 
Petera Macha z Rothu v Německu a maketu knížky Čtení o Českém koutku 
autorky Evy Koudelkové, která je již na pultech knihkupectví. 
Výstava se setkala s velkým zájmem nejen bývalých kladských rodáků  
a jejich potomků. Fenomén tzv. Českého koutku v Kladsku je nepopiratel-
ný a láká všechny generace. Všichni návštěvníci měli možnost nechat se 
provést organizátory výstavy a zeptat se na vše, co je zajímá. Eva Pumro-
vá, paní Klapalová z Hronova, manželé Benešovi z Bezděkova nad Metují  
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a pan Čapek se po oba dva dny nezastavili. Výstavu navštívili také historici, 
archiváři a zástupci tisku. Přišli i polští sousedé, zástupci radnice v Kudowa 
Zdrój a skanzenu Pstrążna. V pořadí již třetí velká akce na téma Stroužné 
završila několikaleté úsilí zmapovat historii této obce a ve finále ji před-
ložit zájemcům ve formě publikace. Pokud nenastanou nepředvídatelné 
komplikace, mohla by publikace vyjít v roce �013. Na výstavě se veřejně 
poděkovalo kladským rodákům paní Anně Duchatschové z Velkého Poříčí 
a panu Jiřímu Pavlíčkovi ze Žďárek za nezištnou pomoc při shánění kon-
taktů, informací a při překladech z německého jazyka. Oba zároveň slaví 
své významné životní jubileum. Přejeme jim do dalších let hodně zdraví  
a spokojenosti. Závěrem je třeba uvést, že výstava by se nemohla uskutečnit 
bez přístupu Úřadu městyse Velké Poříčí. Obecní dům ve Velkém Poříčí 
poskytuje pro obdobné akce komfortní prostředí umocněné navíc ochotou 
a příjemným jednáním jejich pracovníků. Poděkování patří také pracovní-
kům Regionálního muzea v Náchodě a domova důchodců v Malé Čermné 
za organizační a technickou výpomoc. Dík patří panu Antonínu Šimkovi 
za pořízení videa a paní Věře Šimkové z úřadu městyse za dlouhodobou 
pomoc a přízeň.
Bohatou fotogalerii a video záznam z akce najdete na internetových strán-
kách sdružení Pumpa – www.pumpa-malacermna.unas.cz

Eva Pumrová

ZÁPIS
do Mateřské školy Velké Poříčí

 pro školní rok �01�/13
proběhne v týdnu od �6. 3. - 30. 3. �01�

přímo u ředitelky mateřské školy.

ŠKOLY MĚSTYSE

Setkání s Mikulášem, které se poprvé uskutečnilo v sále Obecního domu. 

Vánoční hostina

Jedna akce za druhou
Čas někdy běží až neskutečně rychle. V kalendáři jsme obraceli stránku za 
stránkou a odškrtávali programy, které jsme již uskutečnili, nebo naopak si 
poznamenávali ty, které nás teprve čekají. Je to neuvěřitelné, ale v plánování 
akcí pro děti jsme již v roce �013, přesněji v 15. květnu �013. Některé akce 
byly zdařilejší, jiné nás trochu zklamaly a u některých jsme si řekli „ to se 
povedlo“. A tak si trochu prolistujeme  první pololetí školního roku.
Neobvykle teplý podzim, který spíše připomínal léto, dovolil častější pobyt 
venku i školním dětem. Hodiny výtvarné výchovy, pracovních činností  
a zvláště tělesné výchovy byly příjemnější na sluníčku než v učebnách. 
Vydařil se �. ročník cyklistické soutěže Časovka do vrchu pro všechny 
věkové skupiny dětí, kterou pořádala firma Cyklo-Ryšavý. Absolutním 
vítězem byl Pepa Bartoň z osmé třídy. Počasí přálo i týmové soutěži v Běhu 
zámeckými schody v Náchodě. Schody jsme sice vyběhli, ale mezi vítězi 
jsme nebyli. Více se nám dařilo v okrskovém florbalovém turnaji mladších 
a starších žáků. Ti starší zápolili v polické tělocvičně, ti mladší měli výhodu 
domácího prostředí a vybojovali �. místo. Na kolečkových bruslích se závo-
dilo na Střezině, kde si dobře vedla pětice Lucka Brahová, Jana Brandová, 
Melisa Svobodová , Kristýna Zemanová a Oldřich Vajsar.
V tomto roce se daří práce školnímu žákovskému parlamentu, který se více 
zaměřil na mladší děti. Uspořádal pro ně turnaj ve stolním tenisu a disko-
téku se soutěžemi. Děkujeme deváťákům Jakubu Sukovi, Martinu Součkovi 
a Anně Jansové za čas, který mladším kamarádům věnují.
Okolo 150 žáků se zúčastnilo vzdělávacích exkurzí. Krásy historické Prahy 
poznávala 8. a 9. třída, se starými textilními řemesly se seznámila v Muzeu 
České Skalice 3. třída, záhady vesmíru objevovala 5. a 9. třída ve Hvěz-
dárně v Hradci Králové. Do stejného města se vypravila i 6. třída, která se 
za odměnu za sběr pomerančové kůry v loňském roce vyřádila v hradec-
kém aqua parku. Obzory za hranicemi Evropy žákům �. stupně rozšířili 
cyklo-cestovatelé Michal a Lucie, kteří k cestování používají jen své nohy  
a pedály. Jejich video, pořad o zajímavostech severoamerických národních 
parků, zpestřilo výuku zeměpisu. S národní hudbou jihoamerického kon-
tinentu přijel Peruánec Vlado Ulrych s neobvyklým hudebním nástrojem 
kenou. Škoda, že jeho český partner mu kvalitou svého moderování zdaleka 
nestačil. Pěknou a povedenou akcí byla Mikulášská nadílka v režii 9. třídy. 
Ukázali, že když chtějí, dovedou být laskaví, ochotní a i pracovití. Moc jim 
za to děkujeme. Poděkování si zaslouží i děti keranického kroužku a jejich 
vedoucí Eliška Hrubá. Pod jejím vedením vznikl hřejivý hliněný betlém, 
jenž zdobil přízemí školy během předvánočního dění. Když už děkujeme, 
nemůžeme vynechat všechny žáky a jejich učitele, kteří vymýšleli a vyráběli 
malé vánoční dárky pro veřejnost. A děkujeme i rodičům a všem, kteří byli 
tak laskavi a dětskou práci ocenili svým zakoupením si dárečků.
Pro žáky 9. třídy již začalo přípravné kolo informací, které jim má usnadnit 
nelehké rozhodnutí, kam jít studovat po ukončení základní školy. Podívali 
se na Úřad práce do Náchoda, navštívili Burzu středních škol a mají za 
sebou vědomostní Scio testy z češtiny, angličtiny, němčiny, matematiky  
a studijních předpokladů. Individuální vyhodnocení testů všech zúčast-
něných žáků si převezmou jejich rodiče na  schůzce s výchovnou porad-
kyní Věrou Křivohlávkovou dne 7. února. Spolu s nimi obdrží i zápisový 
lístek, kterým po úspěšném projití  přijímačkami potvrdí svůj přestup na 
zvolenou SŠ. Od letošního 1. ledna dochází k několika změnám v přijí-

Mateřská škola Velké Poříčí srdečně zve
v úterý 21. února 2012 

všechny lidičky a dětičky na tradiční

M A S O P U S T
Průvod masek vyjde v 15:30 hod. od mateřské školy,

projde obcí k Sokolovně, 
kde na děti čeká veselý program a disko.
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macím řízení. Nejzásadnější je zmenšení počtu přihlášek na SŠ, letos již 
jen dvě. A dále bylo zrušeno tzv. výstupní hodnocení žáka.Ve stejný den 
se v budově školy koná i zápis do 1. ročníku pro školní rok �01�/13. I tam 
jsou dvě administrativní změny. V případě žádosti o odklad povinné školní 
docházky je třeba písemného doporučujícího posouzení Pedagogicko-psy-
chologické poradny v Náchodě a rovněž i odborného lékaře či klinického 
psychologa. Škola poté nesmí zveřejnit jmenný seznam přijatých dětí, ale 
každému dítěti bude přiděleno registrační číslo. Úřední dokumenty jsou 
určitě důležité, ale dětem nic neříkají. Chtějí vidět tu svoji učitelku. Těšíme 
se na vás, milí předškoláci, i na spolupráci s vámi, milí rodiče.

J. Vitverová

Mateřské centrum Knoflíček Velké Poříčí
Naše mateřské centrum je i v novém roce, po vánočních prázdninách, opět 
otevřené pro všechny maminky s dětmi. 
Jsem ráda, že se zase vídáme s maminkami, které k nám s dětmi dochází 
již řadu měsíců. Zároveň však uvítáme i další maminky a děti, které ještě 
neznáme. Přijďte, zažijete spoustu zábavy. Budeme soutěžit, cvičit, zpívat, 
malovat,...

Zápis do první třídy v ZŠ Velké Poříčí
Pro školní rok �01� - �013

Se koná dne 7. 2. 2012 v době od 14 do 18 hodin 
v přízemí školy

!! K zápisu si přineste rodný list dítěte a občanský průkaz rodičů !!

SPOLKY

Scházíme se každé úterý od 9:30 do 11:00 hodin.
Informace, fotografie a program Knoflíčku najdete na internetových strán-
kách Velkého Poříčí (www.velkeporici.cz) pod sekcí Spolky a sdružení. 
Aktuální program naleznete též na informační obrazovce úřadu městyse 
nebo přímo na dveřích Knoflíčku.
Na závěr přidávám fotografie z vánoční besídky, která proběhla v příjemné 
atmosféře a všem se moc líbila. 

Mgr. Erika Šancová 

Senioři se sešli na předvánočním posezení
Deset dnů před Štědrým dnem se sešli letos naposledy senioři ve společen-
ském sále Obecního domu na svém tradičním vánočním posezení, které 
pro ně uspořádalo vedení městyse. Všichni, kteří se přišli odreagovat od 
každodenního stereotypu, přivítala místostarostka městyse Nataša Šanco-
vá společně se starostou Josefem Králem a popřáli všem ve zdraví a klidu 
prožité nadcházející vánoční svátky a hodně spokojených chvil v novém 
roce. Starosta ještě seznámil seniory s tím, co se během roku podařilo 
v obci z naplánovaných investičních akcí realizovat a jaké akce jsou připra-
veny na příští rok, následně si se seniory symbolicky připili. Každý z pří-
tomných seniorů ještě obdržel vánoční přáníčka, která pro ně zhotovily 
děti z mateřské školy. Po přípitku bylo ještě pro všechny seniory připra-
veno pohoštění, po kterém následovala volná zábava. Sváteční posezení si 
všichni senioři pochvalovali, někteří si dobře popovídali, jiní zas zatančili, 
popřípadě zaposlouchali do pěkné hudby. Záměr městyse se tak vyplnil  
a všichni, kteří opustili teplo domova, se dobře pobavili a posezení u nich 
navodilo příjemnou předvánoční náladu.

jim

3. prosince jsme se sešli v Klubu seniorů mimo program v sobotu, protože 
nám přislíbil ing. Daniel Nývlt přednášku na téma Krásy Patagonie. Přišel, 
promítal a vypravoval o zážitcích ze země, kde pobýval v rámci výzkumné-
ho programu. Ukázal nám přírodní bohatství této pro nás naprosto nezná-
mé krajiny, život v ní, faunu i flóru, nekonečné zasněžené pláně, ledovce, 
jezera i hory.
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Úplně odlišnou část planety jsme navštívili 10. ledna �01� díky faráři řím-
skokatolické církve Mgr. Jaroslavu Jiráskovi. Putovali jsme s ním slovem  
i obrazem po Mexiku. Absolvoval tuto cestu s dvěma přáteli. Cestovali pěš-
ky, autem, letadlem i lodí. Vystoupali do hor, procházeli údolí s krásnými 
lagunami, poznali množství exotických květin i živočichů, ale setkávali se 
také s obyvateli vesniček i malých městeček. Byli se podívat v deštném pra-
lese. Obdivovali památky Máyů i Aztéků, kostely i katedrály, prošli tržiště, 
kde místní obyvatelstvo prodává své výrobky. A zajímali se také o pohnutou 
historii těchto národů. Bylo to příjemné odpoledne v šedém deštivém dni.

Thérová

ČČK děkuje, informuje, zve
Moc děkuji všem zaměstnancům úřadu městyse, členům, spoluobčanům  
a příznivcům, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli na naší činnosti v roce 
�011. V roce �01� přeji každému vrchovatě štěstí, zdraví, lásky, úcty, tole-
rance a ochotné spolupráce.
Děkujeme za sponzorský dar 1�00,-Kč mládežníkům z Retropárty, který 
bude použit na nákup pomůcek pro zdravotnické služby.

Zájemce o vzdělávání první pomoci (děti i dospělí) 
Registrace a informace podá Pavlína Jakoubková, 
e-mail: pajajakoubkova@seznam.cz, tel. 491 48� 478

Možnost půjčení zdravotních pomůcek
Pojízdné vozíky, toaletní židle, nástavec na WC, sedátko na vanu, molita-
nový trojúhelník, chodítka, podložní mísa a nafukovací kolo + antidekubit. 
podložka, močová lahev, berle, hole. Bližší informace u hospodářky MS 
ČČK Míly Nyklíčkové, V. Poříčí �56 (obchod potravin tel. 491 48� �96, 
mobil 776 643 �65)

Nově provádíme ve spolupráci s DOMINEM od února 2012 5P
PAVLÍNČINY PÁTEČNÍ PODVEČERY PRVNÍ POMOCI
Pro děti i dospělé, kteří se chtějí zajímavým způsobem seznamovat s první 
pomocí zveme každý pátek od 16 do 17.30 hod. do obecního domu ve 
Velkém Poříčí
Info: paja.jakoubkova@seznam.cz
 tel. 491 48� 478 Jakoubkovi
 tel. 491 48� 674 Hajná M.
Srdečně zveme i ty, co zajišťují zdravotní služby.

Marie Hajná

Zveme Vás na 
VELIKONOČNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVU 

do Obecního domu,
která proběhne 31. 3. �01� od 9 do 16 hodin.

Dění ve skautském středisku Bor Velké Poříčí
V posledním měsíci roku �011 jsme dvakrát navštívili naše spoluobčany 
v Domově důchodců Malá Čermná. Nejprve jsme přišli v přestrojení za 
svatého Milukáše a jeho družinu a poté v přestrojení za Ježíška, pastýře, Tři 
krále a Růženku, sudičky, statečného prince.
V prvním měsíci nového roku se velká část naší činovnické základy včetně 
Vlčat zúčastnilo již tradiční Tříkrálové sbírky �01�.
Počátkem února (4. �.) Vás zveme na již tradiční Country bál. Zahraje nám 
osvědčená kapela Pevná vůle. 

Rudý šíp

Občanské sdružení Studánka Velké Poříčí
studankavp.xf.cz

Turnaj ve stolním tenise
V sobotu �5. �. se uskuteční na býva-
lé faře ve V. Poříčí (ulice Kostelní 364), 
�. ročník turnaje ve stolním tenise pro děti 
a mládež do �6 let. 
Začátek ve 14 hodin. K dispozici budou tři 
stoly. Občerstvení zajištěno.

Přednáška P. Jáchyma Jaroslava Šimka
V pátek 9. 3. �01� se uskuteční v kostele ve V. Poříčí přednáška a beseda  
s P. PhDr. ThLic. Jáchymem Jaroslavem Šimkem, premonstrátem ze Želiva. 
P. Šimek byl před revolucí knězem v Náchodě. Začátek bude upřesněn na 
webu.

Antonín Šimek

Oblastní spolek ČČK v Náchodě si Vás dovoluje oslovit s nabídkou
Rekondičního pobytu 2012

Pro seniory, rodiče s dětmi, dárce krve, členy ČCK, 
rodinné příslušníky a ostatní zájemce

Vel'ký Meder
Odpočinek a energie u termálních pramenů 
– Orchidea Wellness Hotel *** na Slovensku

Termín:   15. 4. - ��. 4. �01� (8 dní)
Cena:  7 �70,- Kč
Cena zahrnuje: ubytování, polopenzi, autobusovou dopravu z Nácho-
da a zpět, pobytovou taxu, stálý zdravotní dohled, informační schůz-
ky, rekondiční program, 5x výlet, společenský večer s živou hudbou, 
pojištění odpovědnosti, služby delegáta, internetové připojení a DPH.

Pro bližší informace a rezervaci pobytu nás kontaktujte:
Tel.: 491 4�3 �00, 606 576 058

e-mail: nachod@cervenykriz.eu
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Reakce prostého občana na článek pana starosty
Při své práci se potkávám s lidmi, kteří se tak jako já nesmířili s vykácením 
stromů na náměstí. Jedno úsloví říká „Postav dům, zasaď strom a zploď 
syna nebo dceru“. Také jedno přísloví říká, že žádný strom neroste do nebe. 
Jen v Poříčí to není tak, tady se konstatuje, že stromy byly přerostlé a poško-
zené. On každý strom má svůj limit a víc neroste a jakékoliv postižení se 
dá napravit. Navíc právě na náměstí má sídlo firma Arboristika, která by si  
s tím zcela jistě poradila.
Také si myslím, že nejsem sám, kdo má dobrou paměť. Vzpomínám si proto 
na památný projev pana Šulitky v bývalém kině, když nám občanům Poříčí 
po boku architekta Štěpánka líčil, jak bude náměstí vzkvétat /tím myslel  
i obchody/ a jak k nám budou ti Američané létat, protože je zde krásné 
okolí, mnoho památek a je zde letiště. To bylo po odtržení od Hronova. 
Jaká je skutečnost dnes si může udělat obrázek každý sám. Zatím si myslím, 
že Hronovu se trochu přibližujeme. Když si Hronov vydláždil náměstí a na 
Vánoce kupují strom, aby ho bylo možné ozdobit a rozsvítit, tak v Poříčí 
to musíme udělat stejně. To je tak trochu Kocourkov a obecní rozpočet to 
jistě něco stojí.
Ještě si vzpomínám na argument, kdy se po zprovoznění přivaděče odpad-
ních vod rekonstruovala silnice skrz Poříčí, tak tu ono dláždění na náměstí 
musí zůstat, protože je to historické náměstí. Velká většina návštěvníků 
setkání rodáků si na mnoha starých fotografiích jistě všimla, že všude na 
dobových fotkách jsou stromy, jak na náměstí, tak před školou. On kaž-
dý strom přežije mnoho generací, jen v dnešní době obracíme přísloví  
a měníme rozhodnutí? Zvláště když ono nové náměstí je zatím v době 
úspor, recese a celkového nedostatku peněz na cokoliv vizí asi tak stejně 
jako vize Prahy na uspořádání OH.
Když už bych snad i připustil všechny argumenty pro ono kácení, tak ony 
ty stromy nebyly majetkem zastupitelstva, ale všech občanů Poříčí. Dřevo 
je stále komoditou, která se dá zpracovat a tím pádem prodat. Domnívám 
se tedy, že v obecní pokladně se nalézají dokumenty o prodeji - např. prodej 
paliva, které je i dnes dost drahé. Projevuji tímto dnes svůj názor a myslím, 
že podobných názorů se vyskytuje v Poříčí daleko víc.

Václav Novotný

Odpověď na článek „Reakce prostého občana na článek 
pana starosty“
Pan Václav Novotný předal k otištění výše uvedený příspěvek. Pokusím se 
na fakta v článku odpovědět.
Za prvé nevím, který článek má pisatel na mysli. O polemice kácení stromů 
v centru obce se psalo několikrát. Ve zpravodaji vyšel článek v roce �008, 
kdy byly pokáceny stříbrné smrky před školou. V dubnu �010 je v člán-
ku „Zeleň na náměstí“ podrobně popisována problematika nevhodnosti 
jehličnanů v centrech obcí. Hovoří se zde také o nutnosti obnovy zeleně 
historické. Kultivace a údržba zeleně je stejně důležitá jako opravy fasád  
a dlažeb. V letošním roce vyšel v únorovém čísle článek „Smrky na náměs-
tí“, kde se konstatuje, že zastupitelé odsouhlasili poměrem hlasů 13 : � káce-
ní smrků na náměstí. Zároveň se rozhodlo o vypracování návrhu budou-
cího vzhledu náměstí. Hovoří se zde o tom, že tento krok se asi nebude 
líbit všem občanům, přesto je nutný. Naši předkové byli jistě hodně spjatí 
s přírodou, ale nikdy by nedovolili, aby stavby a dominanty byly zastíněny  
a zakryty zelení.  V dubnovém čísle v článku „Náměstí“ je podrobně popsá-
no kácení smrků před Obecním domem. Jeden ze smrků v tu chvíli nebylo 
ani nutno kácet, vyvrátil se sám. Naštěstí se nikomu nic nestalo. Opět se 
zde hovoří, že zastupitelstvo nechce jenom kácet, ale že hodlá z poříčského 
náměstí vytvořit místo, kde se budou lidé scházet, které bude opravdovým 
centrem obce. I s novou zelení. V posledním čísle v příspěvku „Smrky na 
náměstí a v Poříčské ulici“ je opět opakováno, že pokácení smrků je v sou-
ladu s novou koncepcí náměstí.

RŮZNÉ
Ve všech těchto článcích je dost podrobně vysvětlováno, proč kácet a proč 
nekácet. Bylo by dobré si všechny články znovu přečíst, hlavně ten z dubna 
�010. Vůbec se však nedivím reakci pana Novotného, každý má právo na 
svůj názor. A stejný názor má více lidí.
Nyní stručné odpovědi na jednotlivé odstavce článku. Ano stromy byly 
přerostlé a to je ten hlavní důvod k jejich kácení. A zřejmě byly i nebezpeč-
né. Jsou případy z jiných měst, kde padající stromy zranily či usmrtily člo-
věka. A hned se hledá viník. Budete to Vy, který kácet nechcete? Odpovídat 
zřejmě nemusím. Strom neroste do nebe, ale ze starých fotografií vidíme, že 
listnaté stromy, ovocné i jiné již na snímcích pozdějších nejsou. Myslíte, že 
je naši předkové nechali růst do té doby, než samy spadly? Zmiňujete fotky 
na výstavce při příležitosti Setkání rodáků. Asi jsme každý viděli snímky 
jiné. Vy vidíte náměstí se stromy, i před školou. Ano, před školou kdysi stála 
jabloň a na jiném místě náměstí byly listnáče. Jednalo se však o jednotlivé 
stromy. Pokud ovšem nemáte na mysli fotografie smrků před školou, kdy 
ještě byly malé. Jinak smrky na náměstí byly vysazeny v padesátých letech 
minulého století. Tenkrát se chtělo, aby se všechna náměstí podobala Rudé-
mu v Moskvě. Nechtěl bych na tomto místě polemizovat o tom, zda vztah 
k dobám světlých zítřků není u některých občanů důvodem k uchování 
stříbrných smrků i na poříčském náměstí. 
Mimochodem, lidé, kteří se při Setkání rodáků zúčastnili prezentace nové 
podoby náměstí, ze sálu odcházeli spokojení. Mohu Vás ubezpečit, že zeleň 
v návrzích nechybí, ba naopak.
Dále narážíte na dobu po roce 1989. Neznám architekta Štěpánka, ale vě-
řím, že pan Šulitka v euforii té doby zas tak moc nepřeháněl. Myslím, že 
se za dvacet let Velké Poříčí hodně změnilo, snad k lepšímu. Souhlasím 
s Vámi, že si každý může udělat obrázek sám. A myslíte si, že se opičíme 
po Hronovu s každoročním osazováním vánočního stromu? Potom se tedy 
opičíme po stovkách měst u nás i v zahraničí.
Sice nevíme, kdy k rekonstrukci náměstí dojde, opravdu není jednoduché 
zajistit prostředky, ale na mnohých případech se můžete přesvědčit, že se  
v Poříčí něco „urvat„ povedlo. Štěstí přeje připraveným. Přirovnání k pořá-
dání olympiády v Praze je poněkud přehnané.
Na konci svého příspěvku narážíte na komoditu, jež se nazývá dřevní hmo-
ta a kterou lze dobře prodat. Všechny stromy na náměstí káceli naši dobro-
volní hasiči a to ve svém volném čase a zadarmo. Firma, kterou bychom si 
případně najali, by si toto nechala draze zaplatit. Hasiči část hmoty, kterou 
máte na mysli, používají ve svém areálu při veřejných akcích – čarodějnice, 
Poříčské toulky apod. Proto opravdu v obecní pokladně nenajdeme do-
klad o prodeji dřeva, nenajdeme zde však ani fakturu za kácení a likvidaci 
stromů.
Na závěr mi dovolte také připomínku. Obyvatelům lokality ul. Na Kopci, 
kde také Vy bydlíte, v nedávné minulosti vadily vzrostlé stromy na pozem-
ku manželů Bečičkových. Prý moc stíní. 
Jsem rád, že jste příspěvek napsal. Připomíná sice články z periodika ECHO 
před volbami v roce �010, ale zřejmě se jedná o podobnost čistě náhodnou.  
Znovu opakuji, že Poříčský zpravodaj je pro všechny bez rozdílu názoru. 
Doufám, že jsem touto formou alespoň trochu odpověděl na otázky, které 
z příspěvku vyplývají.

Josef Král

Odpověď na článek pana Novotného
Když jsem si přečetl zmíněný článek a odpověď pana starosty, tak jsem si 
řekl, že pan starosta dal do článku úplně všechno, takže není k tomu co 
dodat. Líp už to nešlo. A to ho psal pravděpodobně na dovolené. 
Pak jsem si ale znovu přečetl ještě dopis pana Novotného a tam zmiňuje 
nějaký můj, nazval ho památný projev, po boku p. arch. Štěpánka ( opravuji 
byl to Jirásek), jak bude naše náměstí vzkvétat. Jestli jsem si toto dovolil 
věštit, tak to se mně povedlo, protože naše náměstí je už teď krásné a jako 
patriot si dovoluji říct, že je krásnější než v Hronově. A to právě proto, že 
jsou už vykáceny stromy, které na náměstí nepatří. O nichž se architekti 
písemně vyjádřili, že smrky na našem náměstí vypadají komicky. A ješ-
tě vzpomeňte, jak byla zastíněná krásná škola těmi smrky. Jak se náměstí 
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opticky zvětšilo, jak vynikl nový Obecní dům apod. A když si podrobně 
prohlédnete návrh, který je na úřadě k disposici, tak jistě budete spoko-
jeni.
A co se týká našeho náměstí, tak já jsem si přál, aby tam bylo co kdysi býva-
lo za mých dětských let. Dva řezníci a uzenáři, mlékárna, cukrárna, knihař-
ství, papírnictví, ovoce zelenina, pekařství, tři holiči a kadeřníci, restaurace 
atd. Dnes se doba změnila, přišly obchodní řetězce, vzrostl počet aut, lidé 
jezdí za nákupy do větších měst a to je pro nás neovlivnitelné. Ale toto 
bohužel také ovlivňuje rozhodování občanů o svém podnikání. 
A ještě k tomu lítání Američanů k nám. K tomu se opravdu nehlásím, to se 
mně snažíte naroubovat něco, co jsem si nikdy nemyslel a jistě také neřekl. 
Letiště, to jsem rád, že tu máme a že se mladí učí létat, ale, že by u nás při-
stávala dopravní letadla, to si myslí snad jen blb. No, snad k nim nepatřím. 
Ale, Američané do Velkého Poříčí opravdu létají a sice Káťa Štěpánková 
–Dvořáková s manželem a dětmi. Ale do Prahy a potom autem. Jednou 
možná s aerotaxi.
Ale jsem rád, že se svým příspěvkem zapojujete do dění v obci. Ale prosím 
a doporučuji. Choďte častěji a vydržte na zasedáních OZ. I tam se dá takto 
diskutovat a stojí to méně času.

Jiří Šulitka, emeritní starosta

 

INZERCE

Restaurace OBECNÍ DŮM 
Vás zve na 

ZVĚŘINOVÉ HODY
ve dnech 17. - 19. 2. 2012

SPORTOVNÍ

TùLOV¯CHOVNÁ JEDNOTA  VELKÉ  PO¤ÍâÍ
– ODDÍL KOPANÉ

VÁ S  S R D E â N ù  Z V E  N A

SPORTOVNÍ
Sobota 10. bfiezna 2012
v obou sálech SOKOLOVNY
ve VELKÉM PO¤ÍâÍ PLES

K tanci a poslechu hraje hudební skupina JUNO, v malém sále Disko
Vstupné 60 Kã.  ✦ Zaãátek ve 20 hodin.  ✦ MládeÏi do 16 let nepfiístupno.
Místenka 80 Kã – Pfiedprodej na úfiadû mûstyse, tel. 491 482 732.
Bohatû sponzorovaná tombola.  ✦ Vstup pouze ve spoleãenském obleãení.

Vytiskly Tiskárny B. N. B. Velké Pofiíãí

MASÁŽNÍ STUDIO - IVETA ŠALDOVÁ
Zdravotní středisko Hronov , 

pracovní doba – dle objednání

Co nabízíme: masáže regenerační, sportovní , 
 rekondiční lymfodrenáže

Cvičení na vibrační plošině Dream Healter:
10 minut  cvičení na vibrační plošině je 
srovnatelné s 1 hod. běžného cvičení
tvarování a posilovaní postavy
odbourávání celulitidy
masáž 
odstranění bolestí zad …

Přístrojová lymfodrenáž:
odbourávání celulitidy
detoxikace organismu
posilování celkové imunity organismu
odstraňování otoků …

Detoxikační zábaly z bahna z Mrtvého moře:
perfektní způsob, jak okamžitě ztratit 
nejméně 15 cm za pouhé dvě hodiny
Jedná se o hlubokou detoxikaci organismu.

tel.: 777 347 251
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Zednické a obkladačské
práce +opravy

Josef Čáp
Červený Kostelec

602 380 709, 737 462 989



So4.2.2012
SokolovnaveVelkémPoSokolovnaveVelkémPoSokolovnaveVelkémPoSokolovnaveVelkémPoříčííčííčííčí

Vstupné:60Kč
Hraje:Pevnávůle












Junák–svazskautů a skautek ČR

SkauskéstSkauskéstSkauskéstSkauskéstředisko Bor Velké Poříčí

SOUTĚŽ O CENY

20202020hhhh

Mgr. Marcel Čížek

VÝUKA ANGLIČTINY
* pro začátečníky, mírně a středně pokročilé
* pro děti (od 6. třídy ZŠ), studenty i dospělé

místo výuky Hronov – Zbečník 
nebo podle dohody

bližší informace na internetu:
www.vyukaanglictiny.euweb.cz

tel. 731 604 66�
e-mail: marcel.cizek@seznam.cz

Časový harmonogram:
8.45   zahájení-Mgr. Rudolf Volhejn
8.50   pravidla soutěže-Ing. Stanislava Dostálová
9.00–10.00 zahájení soutěže-skupina A
10.00–10.15  hodnocení komise
10.15–11.15 zahájení soutěže-skupina B
11.15–11.30 hodnocení komise
11.45  vyhlášení výsledků soutěže, předání cen

Pravidla soutěže:
úkolem soutěžících je vytvořit účes s použitím vlasových 
ozdob i vlasových příčesků a jiných ozdob s vlastní fantazií. 
Čas provedení–60 minut.

Pronajmu byt 3+1 ve Velkém Poříčí. 
Nájemné 4 500,-Kč + inkaso +kauce. 

Tel.: 7�0 310 810

Barvy laky Velké Poříčí
Mimořádná akce na únor �01�

 Dulux Colour �,5 litrů za �76,- Kč,
  5 litrů za 509,- Kč
 HET-KLASIK 18kg za 449,-Kč



DALŠÍ ČÍSLO POŘÍČSKÉHO ZPRAVODAJE VYJDE 1. DUBNA �01�

Poříčský zpravodaj vydává Městys Velké Poříčí, Náměstí 10�, 549 3� Velké Poříčí,
IČO 654451, pod evid. č. MK ČR E 14490

Příspěvky zasílejte nejpozději do 15. dne měsíce před datem výroby.
Výtisk zdarma.

E-mail: velkeporici@velkeporici.cz
www.velkeporici.cz

Foto: Jiří Mach
Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Stření školy propagační tvorby a polygrafie ve Velkém Poříčí.

Městys
Velké Poříčí
pořádá

v pátek
10. února 2012
ve 20:12 hodin
ve společenském sále 
Obecního domu

Hraje skupina JUNO z Náchoda
Předtančení
Možná přijde i kouzelník
Předprodej místenek od 10. ledna
Srdečně zvou pořadatelé


